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Protokół Nr XXXVII.2017 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 19 grudnia 2017 r. 

 

czas rozpoczęcia sesji: 13:00                                                             czas zakończenia: 14:15 

 

 

Ad. Pkt. Nr 1. 

 

 XXXVII Sesję Rady Gminy Stegna zwołaną na dzień 19 grudnia 2017 r. o godz. 13.00 

w Domu Ludowym w Rybinie otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Stegna 

Pani Jolanta Kwiatkowska. 

 

Przewodnicząca przywitała uczestniczących w Sesji: Wójt Gminy Panią Ewę Dąbską, 

Zastępcę Wójta Pana Tomasza Gajewskiego, Radnych, Dyrektorów jednostek podległych, 

sołtysów, pracowników urzędu. 

 

Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła, że sesja jest prawomocna do 

podejmowania uchwał.  

Na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych, (nieobecni Radna Dorota Chojna, Radny 

Wiesław Matusak). 

 

Ad. Pkt. Nr 2.  

 

  Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała kandydaturę Radnej 

Gabrieli Danelskiej, która wyraziła zgodę. 

 

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.  

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska zapytała czy są uwagi do przedłożonego 

porządku obrad. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Stegna  

a Gminą Miasta Gdańska w sprawie zagospodarowania przez Gminę Miasta Gdańska frakcji 

energetycznej wysortowanej z odpadów komunalnych pochodzących z terenu Gminy Stegna. 

Dodała, że projekt uchwały został przedłożony i omówiony na posiedzeniu Komisji Rady 

Gminy. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie powyższy wniosek Wójt Gminy o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały.  

 

Obecnych na sali 13 radnych. Za wprowadzeniem projektu głosowało 13 radnych. Projekt 

został wprowadzony do porządku obrad. 

Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XXXVII Sesji Rady Gminy Stegna : 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady oraz Przewodniczących Komisji Stałych Rady 

Gminy o pracy miedzy sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

7.1. zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Stegna a Gminą Miasta 

Gdańska w sprawie zagospodarowania przez Gminę Miasta Gdańska frakcji 

energetycznej wysortowanej z odpadów komunalnych pochodzących z terenu Gminy 

Stegna; 

7.2. zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2017; 

7.3. ustalenia wykazu wydatków budżetu gminy, które w roku 2017 nie wygasają z 

upływem roku budżetowego; 

7.4. uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2018-2032; 

7.5. uchwalenia budżetu Gminy Stegna na rok 2018. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

 

Ad. Pkt. Nr 4.  Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami 

 

Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami tj. 29.11.2017r. - 19.12.2017r. 

przedstawił Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski:  
 

Przygotowanie projektów uchwał Rady Gminy w sprawie: 

1. Zgodnie z przedłożonym projektem porządku obrad; 

 

Z zakresu administrowania urzędem wydano Zarządzenia: 

1. Zgodnie z informacją na stronie BIP UG Stegna;  

 

W zakresie spotkań: 

 

1. Udział w XXXVI sesji Rady Gminy Stegna; 

2. Spotkanie z Sołtysami; 

3. Podpisanie umowy na finansowanie wyposażenia gabinetów lekarskich w szkołach; 

4. Przeprowadzenie konkursu na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Stegnie; 

5. Udział w spotkaniu dotyczącym gospodarki wodno-ściekowej w świetle Ustawy Prawo 

Wodne zorganizowanym przez Związek Gmin Pomorskich; 

6. Przeprowadzenie konkursu na zastępstwo pracownika ds. gospodarki nieruchomościami; 

7. Spotkanie wigilijne z rolnikami z terenu powiatu w Nowym Dworze Gdańskim; 

8. Spotkanie z dyrektorami szkół w sprawie bieżącego funkcjonowania placówek; 

9. Spotkanie z Prezesem CWŻ w sprawie Wieloletniego Planu Modernizacji i Rozwoju 

Urządzeń Wodociągowych;  

10. Spotkanie z Prezesem PK Mierzeja w sprawie Wieloletniego Planu Modernizacji  

i Rozbudowy Urządzeń Kanalizacyjnych; 
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11. Podpisanie umowy na finansowanie zadania Kajakiem Przez Pomorze oraz Pomorskie 

Trasy Rowerowe; 

12. Podpisanie umowy na finansowanie zadania Interaktywna Tablica w ramach, której 

placówki oświatowe zostaną wyposażone w dodatkowe urządzenia; 

13. Udział w Zgromadzeniu Wspólników Centralnego Wodociągu Żuławskiego w Nowym 

Dworze Gd.; 

14. Udział w spotkaniu Powiatowych Izb Rolniczych w Nowym Dworze Gdańskim w 

sprawie podtopień gruntów na terenie powiatu; 

15. Udział w kontroli Państwowej Straży Pożarnej budynku Urzędu Gminy w Stegnie; 

16. Spotkanie z ABI (Administrator Bezpieczeństw Informacji) w urzędzie; 

17. Spotkanie z Nadleśniczym Leśnictwa Elbląg w sprawie realizacji tras rowerowych 

przewidzianych w przyszłym roku; 

18. Spotkanie wigilijne z Prezesem PK Mierzeja; 

19. Udział w Jarmarku Wigilijnym zorganizowanym przez Dyrektora GOK Pana Łukasza 

Niedźwieckiego; 

20. Udział w spotkaniu wigilijnym Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP Zarząd 

Oddziału Powiatowego i Gminnego w Nowym Dworze Gd.; 

21. Udział w uroczystym przekazaniu wozu strażackiego do działań bojowych OSP Jantar w 

Nowym Dworze Gd.;  

22. Spotkania z mieszkańcami w sprawie skarg i wniosków. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska zapytała czy są zapytania do przedłożonego 

sprawozdania. 

 

Zapytań nie zgłoszono. 
 

Ad. Pkt. Nr 5 Informacja Przewodniczącej Rady oraz Przewodniczących Komisji 

Stałych Rady Gminy o pracy miedzy Sesjami. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska wniosła o odczytanie informacji przez 

Przewodniczące Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji ds. Społecznych Radna Agnieszka Kleczewska przedstawiła 

informację o pracy Komisji ds. Społecznych: 

 

1. 29.11.2017 – udział w XXXVI Sesji Rady Gminy Stegna, 

2. 01.12.2017 – udział w Dniu Słodkości w Zespole Szkolno-Przedszkolnym  

w Drewnicy, 

3. 15.12.2017 – posiedzenie Komisji ds. Społecznych – sprawy bieżące, 

4. 17.12.2017 – udział w Jasełkach w Szkole Podstawowej w Drewnicy, 

5. 18.12.2017 – posiedzenie Komisji ds. Społecznych – opiniowanie projektów uchwał 

na sesję. 
 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Radny Adam Doliński przedstawiał 

informację o pracy Komisji Rewizyjnej:  

 

1. 29.11.2017 – udział w XXXVI Sesji Rady Gminy Stegna, 

2. 30.11.2017 – posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

3. 14.12.2017 -  posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

4. 17.12.2017 – udział w Jasełkach w Szkole Podstawowej w Drewnicy. 
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Przewodnicząca Komisji ds. Budżetu Radna Gabriela Danelska przedstawiła informację o 

pracy Komisji ds. Budżetu: 

 

1. 29.11.2017 – udział w XXXVI Sesji Rady Gminy Stegna, 

2. 9-10.12.2017 – udział w projekcie ogólnopolskim Finale Szlachetna Paczka, 

3. 18.12.2017 – posiedzenie Komisji ds. Budżetu. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska przedstawiła informację o swojej i 

Wiceprzewodniczącej pracy między sesjami: 

1. Podpisanie podjętych uchwał podczas poprzedniej sesji rady Gminy.  

2. Spotkania z mieszkańcami gminy i rozmowy o bieżących potrzebach. 

3. Udział w Finale Szlachetnej Paczki – w powiecie nowodworskim pomoc została 

skierowana do 42 rodzin o wartości prawie 150 tyś zł. 

4. Udział w spotkaniu świątecznym Strażaków Ochotników w Nowym Dworze 

Gdańskim z całego powiatu nowodworskiego. 

5. Udział w oficjalnym przekazaniu samochodów gaśniczych dla jednostek powiecie 

nowodworskim, Lubiszewo, Nowa Kościelnica, Nowy Dwór Gdański, Jantar. 

6. Podpisanie zaproszeń i zawiadomień o obecnej Sesji Rady Gminy.  

7. Udział w posiedzeniu Komisji ds. Społecznych i Komisji ds., Budżetu opiniującej 

materiały na dzisiejszą sesję.  

 

Ad. Pkt. Nr 6.  Interpelacje i zapytania Radnych  

 

Radna Gabriela Danelska – zwracając się do Wójt Gminy zwróciła uwagę, iż, nie dostała 

odpowiedzi na interpelację zgłoszoną na ostatniej sesji ani pisemnie ani mailowo, nie dostała 

też informacji od pracownika gminy, złożyłam wnioski, które wynikały z posiedzeń komisji 

budżetowej odbytych w dniach 26.10 i 28.11.  

Złożyła wezwanie do usunięcia naruszeń prawa w Zarządzeniu wydanym przez Wójt Gminy. 

Na poprzedniej sesji uzyskała informację, że odpowiedź zostanie udzielona pisemnie, również 

jej nie otrzymała.  

Zapytała, jaki jest czas na udzielenie odpowiedzi na wnioski złożone przez Przewodniczących 

poszczególnych komisji. Od tej odpowiedzi uzależnione jest stanowisko Komisji na wniosek 

mieszkańca, gdyż Komisji brakuje informacji.  

Jeżeli są lekceważone terminy udzielania odpowiedzi, co ma zrobić w tej sytuacji. Jest to 

lekceważenie Radnych i mieszkańców.   

 

Radny Mariusz Ogrodowski – zadał pytanie odnośnie gazu na stacji ORLEN w Stegnie, 

który miał być założony już w zeszłym roku. Jaki jest postęp prac, czy w ogóle jest taka 

możliwość. 

 

Więcej zapytań, interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. pkt Nr. 7.1. projekt uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego 

pomiędzy Gminą Stegna a Gminą Miasta Gdańska w sprawie zagospodarowania przez 

Gminę Miasta Gdańska frakcji energetycznej wysortowanej z odpadów komunalnych 

pochodzących z terenu Gminy Stegna 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska zapytała czy są jakieś uwagi do 

przedłożonego projektu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały oraz poddała go pod głosowanie. 

 

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych.  

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVII/308/2017 

w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Gminą Stegna a 

Gminą Miasta Gdańska w sprawie zagospodarowania przez Gminę Miasta 

Gdańska frakcji energetycznej wysortowanej z odpadów komunalnych 

pochodzących z terenu Gminy Stegna 

  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 7.2. projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2017 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska zapytała czy są jakieś uwagi do 

przedłożonego projektu uchwały. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVII/309/2017 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2017 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 7.3 projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu gminy, 

które w roku 2017 nie wygasają z upływem roku budżetowego 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska zapytała czy są jakieś uwagi do 

przedłożonego projektu uchwały. 

Rada obraduje nad II projektem złożonym w ramach autoporawki. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVII/310/2017 

w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu gminy, które w roku 2017 nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że we wszystkich projektach dzisiejszej Sesji w 

podstawie prawnej dopisany zostaje przy ustawie z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym Dziennik Ustaw  poz. 2232. 
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Ad. pkt Nr. 7.4. projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Stegna na lata 2018-2032 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska poinformowała, że Rada proceduje nad 

projektem z autopoprawkami złożonymi przez Wójt Gminy.  

Wniosła o odczytanie przez Skarbnik Gminy Dorotę Witkowską opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska odczytała Uchwałę Nr 213/g276/F/II/17 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 listopada 2017 r.  

w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Stegna na lata 2018 – 2032, w której to pozytywnie z uwagą opiniuje przedłożony projekt. 

Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwag nie zgłoszono. 
 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych.  

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVII/311/2017 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2018-2032 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 7.5. projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stegna na rok 

2018 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska poinformowała, że Rada proceduje nad  

II projektem uchwały złożonym w ramach autopoprawki przez Wójt Gminy.  

Wniosła o odczytanie przez Skarbnik Gminy Dorotę Witkowską opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Skarbnik Gminy Dorota Witkowska odczytała Uchwałę Nr 212/g276/P/II/17 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 29 listopada 2017 r.  

w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Stegna na 2018 rok oraz o 

możliwości finansowania deficytu budżetowego, w której to pozytywnie z uwagą opiniuje 

przedłożony projekt. 

Stanowi załącznik do protokołu. 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie. 

Obecnych na sali 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 radny 

wstrzymał się od głosu. 

 

Przyjęto uchwałę Nr XXXVII/312/2017 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Stegna na rok 2018 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt Nr. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska odpowiadając na zapytanie Radnego Mariusza Ogrodowskiego 

wyjaśniła, że kwestia gazu na stacji paliw w Stegnie jest trudną sytuacją. Udało się 

doprowadzić do tego, że stacja w ogóle powstała. W tej chwili zmienia się Zarząd w Orlenie. 

Małe inwestycje polegające na uzupełnieniu istniejących stacji nie będą na dzień dzisiejszy 

realizować. Zajmują się głównie dużymi stacjami w związku z budową tras S7, w tą stronę 

idzie ich kierunek polityki. Niemniej jednak nie ustajemy w dążeniu do tego, aby ten gaz 

doprowadzić, na bieżąco jest wystosowywana korespondencja.   

 

Radny Mariusz Ogrodowski on sam znał odpowiedź na zadane pytanie. Pojawiają się 

zarzutu, że brak jest woli ze strony Wójta czy Rady Gminy, iż nie chcą doprowadzenia gazu 

na stacji w Stegnie. Dlatego też poruszył ten temat publicznie. Zarzuca się mu, iż nic nie robi 

w tym kierunku. 

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska cały czas są czynione starania i zapewne Rada Gminy nie byłaby 

przeciwna, tym bardziej, iż gmina dysponuje swoim terenem.  

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska odpowiadając na zapytanie Radnej Gabrieli Danelskiej 

poinformowała, że otrzyma odpowiedzi w ustawowym terminie. Tak doświadczonej  

i aktywnej w składaniu interpelacji Radnej nie trzeba podawać, jaki ustawowy termin 

obowiązuje.   

Odnośnie złożonego przez Radną wezwania do usunięcia naruszenia prawa w Zarządzeniu 

Wójta dotyczącym funduszu sołeckiego zaznaczała, że nie jest to nic innego tylko 

wyodrębnienie środków na ten cel z budżetu gminy.  Powinny być przeznaczone na cele, 

które służą wszystkim mieszkańcom, poprawieniu życia mieszkańców. W związku z tym, 

pracownicy merytoryczni, którzy jeździli na szkolenia z tego zakresu, przygotowano 

odpowiednie zarządzenie. Największy problem tkwi w tym, że zostało określone 

wydatkowanie w wysokości 10% funduszu z przeznaczeniem na imprezy, zakup karkówek, 

kiełbas i innych podobnych rzeczy. Uważa, że budżet gminny powinien być celowo 

wydatkowany na poprawienie tego zadań, o które piszą wszyscy mieszkańcy, braki w 

drogach, oświetleniu. Obecnie trwają prace nad zmianą tego zarządzenia. Ma nadzieję, że 

wszystkie wątpliwości, które pojawiły się w piśmie Radnej zostaną rozwiązane.  

 

Radna Gabriela Danelska zaznaczyła, że 26.10.2017 r. Komisja ds. budżetu prosiła 

Dyrektora GOK o ustosunkowanie się do kwestii dzierżawy bądź poddzierżawiania miejsca, 

gdzie odbywały się koncerty, imprezy typu disco polo, do dnia dzisiejszego nie otrzymała 

informacji.  

Na ostatnim posiedzeniu komisji tj. 28.11.2017 r. wystosowano wniosek o przygotowanie 

zestawienia wszystkich wniosków, jakie wpłynęły o zmianę miejscowego planu 

zagospodarowania, również brak jest odpowiedzi.  

Złożone zostały interpelacje, zapytania Wójt powiedziała, że udzieli odpowiedzi w formie 

pisemnej, również jej nie ma, stąd jej pytanie, ponieważ uważa, iż jest to ignorowanie spraw 

bieżących i radnych. 

 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski w tym momencie Radna Gabriela Danelska 

zarzuca niekompetencję Wójtowi Gminy, w związku z powyższym regulaminowy termin 

udzielenia odpowiedzi wynosi 21 dni, licząc od dnia złożenia 29.11.2017 r. w dniu 

dzisiejszym mija termin jej udzielenia. Jeżeli będzie Panią satysfakcjonowało, po powrocie do 

Urzędu możemy przekazać odpowiedź w formie mailowej. Prosi nie podnosić takich kwestii 

publicznie, ponieważ jest to nieprawdą.  
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Radna Gabriela Danelska prawdą jest, że złożyła wezwanie 22.11.2017 r. Natomiast 

26.10.2017 r. po komisji wystosowany został wniosek, Zastępca Wójta był obecny na 

posiedzeniu komisji i do dnia dzisiejszego nie otrzymała odpowiedzi od pracownika Urzędu 

Gminy i to rzeczywiście jest niekompetencja.  

 

Wójt Gminy Ewa Dąbska Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury był obecny na posiedzeniu 

Komisji ds. Budżetu i Komisja miała możliwość zadać pytania. 

Zaznaczyła, że organem kontrolnym Rady Gminy jest Komisja Rewizyjna, a nie Radna 

Gabriela Danelska. 

 

Radna Gabriela Danelska nie złożyła wniosku indywidualnie tylko wniosek został złożony 

przez Komisję. Przypomina, że Zastępca Wójta był obecny na posiedzeniu. Komisji została 

przedłożona umowa i wystosowała wniosek z zapytaniem, Dyrektor GOK-u mógł pisemnie 

określić, że chce się spotkać czy wyjaśnić. Nie uzyskała żadnej odpowiedzi, ani pozytywnej 

ani negatywnej bądź też nawet takiej, że nie jest zobowiązany jej udzielać i to jest ignorancja. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska poinformowała, iż osoby, które chcą zabrać 

głos w punkcie „Wolne wnioski i informacje” w przerwie udały się do Sekretarza obrad 

Radnej Gabrieli Danelskiej i wpisały się na listę mówców. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

 

Ad. pkt Nr. 11. Wolne wnioski i informacje.  
 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady XXXVII Sesji Rady Gminy Stegna.  

Obecnych 13 Radnych. 

 

Sołtys Sołectwa Chełmek Osada Jarosław Milczanowski podziękował Dyrektorowi GOK 

za przekazane życzenia świąteczne dla niego i mieszkańców Sołectwa. Podziękował za 

współpracę, która układa się bardzo dobrze. 

Podziękował za oświetlenie świąteczne, które od dwóch lat w Sołectwie nie ma i w tym roku 

też się nie pojawiło. 

Poruszył sprawę, która ciągnie się od miesiąca stycznia.  Wystosował wniosek o utwardzenie 

części działki stanowiącej drogę dojazdową do posesji 5 mieszkańców oraz dojazd do placu 

zabaw. Mieszkańcy nie mogąc dojechać do swoich posesji, grzęznąc w błocie stawiali swoje 

samochody na placu zabaw, tym samym niszcząc teren. W tym roku plac zabaw został 

ogrodzony. Odpowiedź na wniosek otrzymał w miesiącu lutym o treści informującej, iż z 

chwilą ustąpienia warunków zimowych zostanie wykonana ocena stanu dojazdu oraz 

ustalenie niezbędnych prac do wykonania w celu poprawy warunków dojazdu do wskazanych 

we wniosku posesji. Realizacja utwardzenia drogi uzależniona będzie od zabezpieczenia 

niezbędnych materiałów oraz środków finansowych na wykonanie robót. I na tej odpowiedzi 

sprawa się zamknęła.  

Na spotkaniu z sołtysami poruszył ten temat i uzyskał pobieżną odpowiedź, że będzie 

remontowana ul. Grunwaldzka, być może coś się uda z tych materiałów w tym temacie 

zrobić.  

W miesiącu wrześniu ponowił swoje pismo prosząc o podjęcie działań w tej sprawie i do dnia 

dzisiejszego nic nie zostało zrobione, ani nie otrzymał odpowiedzi dotyczącej tej sprawy. 

Otrzymał pismo informujące, iż trwa rozeznanie potrzeb i możliwości w zakresie utwardzenia 

drogi dojazdowej do budynku mieszkalnego i placu zabaw. Docelowo utwardzenie tej drogi 

od zjazdu z drogi powiatowej jest zadaniem inwestycyjnym i wymaga na wstępie 
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opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Skoro jest to zadanie inwestycyjne  

i sprawa ciągnie się od miesiąca stycznia uważał, że to zadanie trafi do budżetu na rok 2018, 

niestety nie znalazł w nim pozycji dotyczącej 40 metrowej drogi w Chełmku-Osadzie, 

znalazły się inne drogi. 

W otrzymanym piśmie wskazano, że rozwiązaniem gwarantującym realizację prac jest 

wydzielenie środków finansowych w ramach przekazanych środków funduszu sołeckiego.  

Skoro sołectwo Chełmek-Osada ma remontować drogi z funduszu sołeckiego to, dlaczego w 

budżecie gminy znalazły się inne drogi, a nie są remontowane w ramach funduszu sołeckiego. 

Albo wszystkie drogi remontowane są ze środków funduszu sołeckiego albo nie są 

remontowane z tych środków wcale. Jest to dla niego zbywanie sprawy i zgłaszanego 

problemu. Zgłaszając sprawę na początku roku, pismo o konieczności zabezpieczenia 

środków na remont tej drogi w ramach funduszu sołeckiego powinien otrzymać w miesiącu 

sierpniu, przed uchwaleniem go przez mieszkańców. Jak wszyscy wiedzą zadania w ramach 

funduszu sołeckiego zatwierdzają mieszkańcy i nie zawsze muszą zgodzić się z propozycjami 

Sołtysa. 

 

Radny Mariusz Ogrodowski w imieniu swoim jak również Radnego Michała Ligockiego, 

podziękował Wójt Gminy za złożony projekt budżetu, który dzisiaj stał się on budżetem 

Gminy na rok 2018.  Jest on bardzo zadowalający, są dumnie, że mogli nad nim głosować. 

Widać także, że jest to budżet bardzo ambitny. O 7,5% jest wyższy planowany dochód na rok 

2018 w stosunku do roku 2017, pomimo, że Rada zatwierdziła 1% podwyżkę podatków.  

Życzy, aby wszystko, co zostało zaplanowane zostało zrealizowane.  

Ustosunkowując się do wypowiedzi Sołtysa Jarosława Milczanowskiego powiedział, że część 

z dróg ujętych w przyszłorocznym budżecie są to drogi, na których mieszkańcy mieszkają już 

50-60 lat.  

 

Sołtys Sołectwa Drewnica Mirosława Arcabowicz 01 grudnia 2017 r. Rada Sołecka ze 

społecznością Szkoły Podstawowej w Drewnicy przy koordynacji Pani Będźmierowskiej 

zorganizowała „Dzień Słodkości” dla ciężko chorej nastolatki mieszkanki miejscowości 

Drewnica. Podziękowała Sołectwom Bronowo, Dworek-Niedźwiedzica, Żuławki za 

zaangażowanie do wspólnego szczytnego celu. Cieszy się, że powracają wspólne działania  

i sąsiednie sołectwa wspierają się jak dawniej.  

 

Radny Zygmunt Flejszar złożył życzenia świąteczne wszystkim obecnym.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mikoszewie Katarzyna Janowska podsumowując rok 

złożyła podziękowania Wójt Gminy, Zastępcy Wójta, Radnym, Sołtysom, mieszkańcom 

gminy, pracownikom urzędu, którzy wspierają.  

Złożyła życzenia spokojnych, pogodnych i wesołych świąt oraz jeszcze lepszego Nowego 

Roku. 

 

Zastępca Wójta Gminy Tomasz Gajewski ustosunkowując się do wypowiedzi Sołtysa 

Jarosława Milczanowskiego powiedział, że jeżeli poruszany temat byłby prosty już dawno 

byłby rozwiązany. Jak sołtys wie, pracował w Urzędzie na stanowisku ds. komunalnych  

i gdyby był on dla niego taki ważny już dawno byłby rozwiązany.  

Jeżeli Sołtys nie jest w stanie zorganizować tylu mieszkańców, aby przegłosować 

najważniejsze kwestie w sołectwie to już jest jego problem, nie masz. Poszczególne sołectwa 

radzą sobie z tym bardzo wytrwale realizując te zadania sukcesywnie, zakupują materiały, w 

następnym roku realizują to zadanie. W niektórych sołectwach kwestia drogi realizowana jest  

i przez 4 lata, bo jest to dla mieszkańców najważniejsze zadanie.  
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Jeżeli dla kogoś ważna jest parówka, impreza to wtedy porusza się takie kwestie. Zaznaczył, 

że Wójt musi działać w granicach i zgodnie z prawem. Nie tylko ustawa o funduszu sołeckim, 

ale również o finansach publicznych jak i inne ustawy do tego zobowiązują, bo są to środki 

publiczne, są to podatki mieszkańców. Rozumie rozczarowanie i gorycz ze strony Sołtysa, ale 

musi jeszcze trochę poczekać, na pewno temat ten dojdzie do skutku tylko są ważniejsze 

sytuacje, są sytuacje gdzie mieszkają starsze osoby, do których nie można dowieść opału, nie 

może dojechać karetka. Prosi Sołtysa o wstrzemięźliwość w tym zakresie, na pewno problem 

zostanie rozwiązany w miarę posiadanych środków finansowych. Nie prawdą jest, że nikt tam 

nie był, on sam był tam osobiście dwukrotnie. 

 

Przewodnicząca Rady Jolanta Kwiatkowska pogratulowała Wójt Gminy podpisanej 

umowy na realizację ścieżek rowerowych w Gminie Stegna. Realizacja tras rowerowych R-9  

i R-10 jakby domyka kwestię ścieżek rowerowych na Mierzei Wiślanej. Temat ten przewijał 

się na przełomie 12 lat, za kadencji Wójta Wyrzykowskiego wykonywana była dokumentacja, 

w poprzedniej kadencji zabezpieczano środki finansowe, aby obecnie można było podpisać 

umowę.  

 

Złożyła wszystkim obecnym oraz wszystkim mieszkańcom najlepsze życzenia świąteczne 

oraz dobrej współpracy między wszystkimi. 

 

Wójt Gminy Stegna Ewa Dąbska podziękowała Radnego Mariuszowi Ogrodowskiemu za 

słowa uznania skierowane w kierunku projektu a teraz już budżetu gminy na 2018 rok a całej 

Radzie Gminy za jego przyjęcie. Cieszy się bardzo, że tak został oceniony. Staje przed nami 

bardzo wiele zadań i to trudnych zadań. Musi uczciwie powiedzieć, że zarówno te rok 2017 

nie był rokiem łatwym, ponieważ tych zadań jest ogromna ilość. Ile wymaga to pracy to 

najlepiej wiedzą pracownicy, dyrektorzy szkół, którzy realizują olbrzymie projekty. 

Podziękowała również Sołtysom, którzy na terenie gminy wykonują heroiczną pracę, zmagają 

się z wieloma problemami, ale widać, że przy każdych rozmowach, przy spotkaniach 

podkreślają znaczenie i wagę tych wszystkich problemów. Nie jest tak, że budżet jest z gumy. 

Nie będzie ukrywać, że uwielbia budować drogi i Radni doskonale już o tym wiedzą, patrząc 

po ilości wspólnie zrealizowanych inwestycji, zarówno wspólnie z powiatem i 

województwem. Jest to ciężka praca nas wszystkich.  

 

Wójt Gminy Stegna Ewa Dąbska złożyła życzenia wesołych, rodzinnych świat oraz 

szczęśliwego Nowego Roku wszystkim obecnym oraz wszystkim mieszkańcom gminy.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Stegna 

zamknęła XXXVII Sesję Rady Gminy. 
 

 

Nagranie video z obrad sesji dostępne na stronie: 
 
http://www.zulawyimierzeja24.pl/aktualnosci/17745,uchwalenie-budzetu-gminy-stegna-na-

rok-2018-xxxvii 
 

 

Protokół sporządziła:     PRZEWODNICZĄCA RADY  

Małgorzata Furman 

            (-) Jolanta Kwiatkowska

http://www.zulawyimierzeja24.pl/aktualnosci/17745,uchwalenie-budzetu-gminy-stegna-na-rok-2018-xxxvii
http://www.zulawyimierzeja24.pl/aktualnosci/17745,uchwalenie-budzetu-gminy-stegna-na-rok-2018-xxxvii


 

Załączniki do protokołu: 

Ad pkt. Nr 7.4. 
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Ad pkt. Nr 7.5.  
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